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O G Ł O S Z E N I E

PAWEŁ
MAKUCH

Sfinansowane ze środków KWW Prezydenta Pawła Makucha

PAWEŁ
MAKUCH

NIEZALEŻNY, BEZPARTYJNY PREZYDENT

Dziękuję za zaufanie.
21 kwietnia, proszę

o Wasz głos.

WIĘCEJ NA STR. 2

REGION
W niedzielę, 7 kwietnia, 
wybieraliśmy wójtów, 
burmistrzów i prezyden-
tów miast i gmin, 
a także radnych trzech 
szczebli: gminy, powiatu 
i województwa. Jaki jest 
werdykt wyborców? 

T radycyjnie najwięcej
emocji towarzyszyło
pojedynkom o stanowi-
sko włodarza. W więk-

szości gmin naszego regionu 
rozstrzygnięcie zapadło już 
w pierwszej turze. Nie obejdzie 
się jednak bez wyborczych do-
grywek w drugiej. O tym, gdzie 

i kiedy się one odbędą infor-
mujemy na kolejnych stronach.

Nieco w cieniu tego wyści-
gu wybory wyłoniły składy rad 
gmin, miast, powiatów i woje-
wództwa. W wielu z nich pojawił 
się zupełnie nowy rozkład sił, co 
z perspektywy mieszkańca rów-
nie ważne, jeśli nie ważniejsze od 
tego, kto stanął na czele gminy 
jako wójt, burmistrz czy prezy-
dent. W niektórych radach np. 
w radzie powiatu pruszkowskie-
go czy radzie miasta w Piastowie 
zmiany są ogromne, bo wielo-
letni rządzący tracą większość. 
Jaka jest zatem wola wyborców 
i jak „ułożyły się” głosowania 
na radnych?

Nowe powyborcze rozdanie 
w regionie

PRUSZKÓW
Będzie nowa sygnalizacja / str. 6 /

REGION
Letnie baseny również 
w Żyrardowie / str. 6 /

GRODZISK MAZ.
Spacer w koronach drzew / str. 4 /

NADARZYN
Nowy skwer już gotowy / str. 5 /
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W radzie powiatu pruszkow-
skiego najwięcej radnych wpro-
wadziła Koalicja Obywatelska, 
która ma aż 14 przedstawicie-
li w 27 osobowej radzie. Ośmiu 
radnych wprowadziło Prawo 
i Sprawiedliwość. Trzech re-
prezentantów w radzie powiatu 
będzie mieć Mazowiecka Wspól-
nota Samorządowa. Po jed-
nym radnym ma Trzecia Droga 
PSL-PL2050 Szymona Hołowni 
oraz Dobro Wspólne – Ziemia 
Pruszkowska. A jak będzie wy-
glądał skład zarządu powiatu? 
Przekonamy się wkrótce. 

Koalicja Obywatelska będzie 
miała również dużą reprezenta-
cję w Radzie Miasta Pruszkowa. 
W 23 osobowym gronie znalazło 
się wiele nowych twarzy. Najwię-
cej głosów w Pruszkowie zdobyła 
lista Koalicji Obywatelskiej, któ-
ra wprowadzi 11 radnych. Drugą 
siłą w pruszkowskiej radzie mia-
sta jest Mazowiecka Wspólnota 
Samorządowa. Barwy MWS re-
prezentować będzie 5 radnych. 

Czworo radnych wprowadzi Pra-
wo i Sprawiedliwość. Po jednym 
radnym wprowadziły KWW Pre-
zydenta Pawła Makucha, KWW 
Maksyma Gołosia – Inicjatywa 
Mieszkańców. Oraz KWW Prusz-
ków – Dobro Wspólne. 

Dużą grupę w 21 osobowej ra-
dzie gminy w Brwinowie stano-
wić będą przedstawiciele komitetu 

Dobro Wspólne (10 mandatów). 
Koalicja Obywatelska wprowadzi 
6 radnych, Prawo i Sprawiedli- 
wość 4, a KWW A. Adamczyka „Halo, 
Mieszkańcy” – 1. W 21 osobowej ra-
dzie gminy Raszyn rozkład radnych 
wygląda interesująco. Po 6 radnych 
wprowadziły K0 i PiS. Czterech 
przedstawicieli w radzie będzie 
miał Komitet Zmieniamy Gminę 

DOKOŃCZENIE ZE STR. 1

Raszyn, po 2 radnych wprowadzi 
KWW Katarzyny Klimaszewskiej 
i KWW Wspólnota Gminy Raszyn. 
1 reprezentanta będzie mieć KWW 
Dariusza Marcinkowskiego. 

W Nadarzynie gdzie na wójta 
kandydował tylko Dariusz Zwo-
liński bez niespodzianki. Jego ko-
mitet wprowadzi do 15 osobowej 
rady gminy aż 14 reprezentantów. 

WYBORY

Kiedy zmiana władzy  
w gminach?

Kadencja władz gminy upływa 30 kwietnia. Do tego mo-
mentu radnymi i włodarzami gmin pozostają te same oso-
by, które pełniły te funkcje przez ostatnie lata. Zgodnie 
ze znowelizowanymi przepisami, komisarz wyborczy ma 
obowiązek zwołania pierwszej sesji rady gminy w termi-
nie 7 dni od momentu upłynięcia poprzedniej kadencji, 
a więc nastąpi to w dniach 1-7 maja. Na pierwszej sesji 
ślubowanie składa prezydent, wójt i burmistrz wybrany 

w ostatniej elekcji. Jego kadencja rozpoczyna się i kończy 
w tym samym momencie, w którym rozpoczyna się i koń-
czy kadencja rady. Na pierwszym posiedzeniu radni składa-
ją ślubowania oraz wybierają prezydium rad (w przypadku 
rad powiatów wybiera się przewodniczącego i jednego lub 
dwóch wiceprzewodniczących, a w przypadku sejmików 
województw wybiera się przewodniczącego oraz nie wię-
cej niż trzech wiceprzewodniczących).  AZ

Nowe powyborcze rozdanie w regionie
Jedynym radnym reprezentują-
cym inny komitet będzie Kamil 
Zawada (KWW Aktywny Rusiec). 

W Piastowie 11 mandatów przy-
padło Koalicji Obywatelskiej. Po 
5 radnych w 21 osobowej radzie 
będą miały PiS oraz Nasz Pia-
stów-Wspólnota Samorządowa. 

Mieszkańcy gminy Michało-
wice wybrali 15 osobowy skład 
nowej rady. 6 miejsc przypadło 
reprezentantom komitetu Aktyw-
ni dla Gminy Michałowice. Cztery 
mandaty trafią do przedstawi-
cieli komitetu Wspólnie dla Gmi-
ny Michałowice. Trzech radnych 
będzie mieć komitet Razem dla 
Gminy Michałowice. Natomiast 
po jednym reprezentancie w ra-
dzie będą mieć KWW Skuteczni 
oraz KWW Głos Niezależnych. 

W powiecie grodziskim zwy-
cięża komitet Ziemia Grodziska, 
który zdobył 7 mandatów. Pię-
ciu radnych pochodzić będzie 
z Prawa i Sprawiedliwości, pię-
ciu z Koalicji Obywatelskiej. Po 
dwóch radnych będą mieć KWW 
Wspólny Powiat i KWW Niezależ-
ni Powiat Grodziski. 

W podkowiańskiej radzie 
miasta zasiada 15 rajców, a aż 
12 nowo wybranych to człon-
kowie komitetu Mieszkańcy Dla 
Podkowy. Dla Podkowy. KWW 
Kocham Podkowę Nowocze-
sność i Dziedzictwo będzie mieć 
trzech radnych. 

Wśród wszystkich 15 rad-
nych w Milanówku najliczniej-
szą 10 osobową grupę stanowią 
członkowie komitetu Artura Nie-
dzińskiego Milanowianie Odno-
wa. Czterech radnych pochodzi 
z KWW Piotra Napłoszka – Za-
dbajmy o Milanówek, a jeden bę-
dzie reprezentował KWW Marcina 
Dudzińskiego. 

W Grodzisku najliczniejszą 
grupę tworzą radni z Komitetu 
Wyborczego Wyborców Ziemia 
Grodziska – aż 13 osób otrzy-
mało zielone światło do rady. 
Następnie kolejnych trzech rad-
nych wywodzi się z Prawa i Spra-
wiedliwości. Również trzech 
radnych będzie miała Koalicja 
Obywatelska. Dwóch radnych 
do rady wprowadził komitet  
Wspólny Samorząd.  AZ

WYBORY 
W kilku gminach na-
szego regionu wybory 
na wójta i burmistrza 
rozstrzygnęły się już 
w pierwszej turze. 
Włodarzy na nową 
kadencję mają już m.in. 
Grodzisk Mazowiecki, 
Brwinów, Nadarzyn 
czy Michałowice. 

Swojemu rywalowi nie 
dał szans dotychczaso-
wy burmistrz Brwino-
wa, Arkadiusz Kosiński. 

W niedzielnym głosowaniu o je-
go wyborze na kolejną kadencję 
zdecydowało ponad 67,07 proc. 
głosujących.

W Nadarzynie triumfował Da-
riusz Zwoliński. Tu odbywał się 
plebiscyt bowiem, obecny wójt 
Nadarzyna był również jedy-
nym kandydatem. Aż 79,45 proc. 

Włodarze na nową 
kadencję wybrani

REGION
Państwowa Komisja 
Wyborcza podała już 
wyniki dotyczące fre-
kwencji w niedzielnych 
wyborach. Sprawdzili-
śmy czy mieszkańcy  
naszego regionu  
chętnie głosowali.

P KW podała wyniki fre-
kwencji w niedzielnych 
wyborach. Co ciekawe 
dla każdego z głosowań: 

na wójta, burmistrza lub prezyden-
ta, do rad miast i gmin, do rad po-
wiatu i do sejmiku województwa, 
frekwencja była liczona osobno. 
My  skupiliśmy się na frekwen-
cji w wyborach wójtów, burmis- 
trzów i prezydentów. 

Frekwencja w wyborach w ca-
łym kraju wyniosła 51,99 proc. 

Jaka frekwencja  
w wyborach?

REGION 
Już w niedzielę  
21 kwietnia w czterech 
gminach naszego regio-
nu odbędzie się II tura 
wyborów. Mieszkańcy 
Pruszkowa, Raszyna, 
Milanówka i Żabiej Woli 
będą wybierać 
włodarzy.

P rzypomnijmy, do wy-
borczej dogrywki do-
chodzi w sytuacji, gdy 
żaden z kandydatów na 

wójta, burmistrza czy prezydenta 
miasta lub gminy nie uzyskał po-
łowy wszystkich ważnych głosów. 

Wyborcza dogrywka  
przed nami

Tak stało się m.in w Prusz-
kowie. Najwięcej głosów zebrał 
Paweł Makuch. Poparło go aż  
6 130 mieszkańców (25,17 proc gło-
sujących). Piotr Bąk zyskał dru-
gi wynik zbierając 5 849 głosów 
(24,02 proc.). To właśnie ci dwaj 
kandydaci zmierzą się 21 kwiet-
nia w drugiej turze wyborów.

O stanowisko wójta Raszyna 
w drugiej turze powalczą Andrzej 
Zaręba (26,45 proc.) i Bogumiła 
Stępińska-Gniadek (25,42 proc.). 

W Milanówku mieszkańcy 
wybiorą jedną osobę z pary 
Artur Niedziński (42,67 proc.) 
i Piotr Napłoszek (37,71 proc.).

Druga tura odbędzie się rów-
nież w Żabiej Woli. Tu Maria Kło-
siewicz (33,42 proc.) zmierzy się 
z Bożeną Kot (31,01 proc.).  AZ

głosujących mieszkańców po-
parło jego kandydaturę. 

W Piastowie szykuje się 
zmiana na fotelu burmistrza. 
Tu w pierwszej turze zwyciężył 
Tomasz Jankowski uzyskując po-
parcie na poziomie 51,09 proc. 

W Michałowicach ubiegająca 
się o reelekcję Małgorzata Pachec- 
ka po raz kolejny otrzymała man-
dat zaufania od mieszkańców.  
Wygrała z poparciem 53,39 proc. 

W Grodzisku Mazowieckim 
z poparciem na poziomie 69,63 
proc. mieszkańców zwyciężył 
Tomasz Krupski. 

W Podkowie Leśnej nowym 
burmistrzem będzie natomiast 
Magdalena Eckhoff, którą po-
parło 52,03 proc. głosujących 
mieszkańców Podkowy Leśnej. 

W Baranowie zwyciężyła Aga-
ta Trzop-Szczypiorska z popar-
ciem na poziomie 82,47 proc. 

W Jaktorowie mieszkańcy na 
fotelu wójta ponownie zasiądzie 
Rafał Drązikowski z poparciem 
na poziomie 66,87 proc.  AZ

Co ciekawe frekwencja w po-
wiatach grodziskim i pruszkow-
skim była dużo wyższa i wyniosła 
odpowiednio 57,18 proc. oraz 
57, 40 proc.

A jak prezentuje się frekwen-
cja w poszczególnych gminach? 
Zestawienie znajdziecie niżej. 

Powiat grodziski:
• Podkowa Leśna -68,70 proc.
• Milanówek – 62,70 proc.
• Żabia Wola – 59,54 proc.
• Jaktorów – 55,81 proc.
• Grodzisk Mazowiecki –  

55,09 proc. 
• Baranów – 48,95 proc.

Powiat pruszkowski:
• Michałowice – 64,61 proc. 
• Raszyn – 62,90 proc. 
• Brwinów – 58,29 proc.
• Piastów – 55,74 proc.
• Nadarzyn – 55,01 proc.
• Pruszków – 53,89 proc.  AZ

Nowy burmistrz Piastowa
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WYBORY

Radni do sejmiku  
wybrani

W sejmiku województwa mazowieckiego zasiada 51 rad-
nych. 21 mandatów otrzymało PiS. 20 radnych wprowa-
dzi natomiast KO. 8 przedstawicieli będzie miała Trzecia 
Droga. Po jednym radnym będzie miała Lewica oraz ko-
mitet Konfederacja i Bezpartyjni Samorządowcy. Z na-
szego okręgu do sejmiku dostało się 11 radnych. A jakie 
nazwiska znalazły się na liście? Z list KO do rady dostało 
się 4 radnych: Aleksandra Śmietanka, Anna Brzezińska, 

Marcin Podsędek , Igor Sulich. Identyczną reprezentację, 
w postaci 4 radnych wprowadziło do rady PiS. Radnymi 
zostali: Zdzisław Sipiera, Katarzyna Lubiak, Olszewski Da-
mian, Perkowski Robert. Z naszego okręgu do sejmiku do-
stali się również Grzegorz Benedykciński i Dorota Stalińska  
reprezentujący komitet Trzecia Droga PSL-PL2050 Szymo-
na Hołowni. Ostatnim z radnych z naszego okręgu jest Kon-
rad Rytel (Konfederacja i Bezpartyjni Samorządowcy).  AZ

REGION
Są już oficjalne  
wyniki głosowania  
do pruszkowskiej 
rady miasta.  
W 23 osobowym  
gronie znalazło się 
wiele nowych twarzy 
i nowy podział sił.

Najwięcej głosów w Prusz- 
kowie zdobyła lista Koa- 
licji Obywtelskiej, która 
wprowadziła aż 11 rad- 

nych Dorota Kossakowska, Maria 
Biernacka, Małgorzata Widera, 
Magdalena Bąk, Jacek Rybczyń-
ski, Piotr Bąk, Katarzyna Włodar-
czyk, Dorota Smak, Magdalena 
Sawicka, Łukasz Ruszczyk oraz 
Julia Kossakowska.

Mazowiecka Wspólnota Sa-
morządowa do rady wprowadzi-
ła 5 przedstawicieli. To Marzena 
Wieteska, Agnieszka Kostera, 
Michał Landowski, Karol Chle-
biński oraz Radosław Majewski.

Prawo i Sprawiedliwość 
w pruszkowskiej radzie będzie 
miało czterech przedstawicieli. 
Do rady dostali się Robert Jancik, 
Dariusz Krupa, Paweł Zagrajek, 
Kamil Augustyniak.

Po jednym mandacie otrzymały:
• KWW Pawła Makucha – Paweł 

Makuch
• KWW Pruszków Dobro Wspól-

ne – Bartosz Brzeziński

Nowy skład pruszkowskiej  
rady miasta

REGION
Wiemy już jak będzie 
wyglądał układ sił w 
radzie powiatu prusz-
kowskiego. Sprawdź-
cie listę radnych na 
nową kadencję. 

W radzie powiatu 
grodziskiego znaj-
dzie się 27 radnych. 
Najmocniejszą re-

prezentację, która jednocześnie po-
zwoli „rządzić” w radzie ma Koalicja 
Obywatelska. Z ramienia KO w ra-
dzie powiatu zasiądzie aż 14 rad-
nych: Adrian Eyssmont, Amanda 
Mitlejner, Michał Pihowicz, Karo-
lina Gawkowska, Paweł Siekierko, 
Małgorzata Chmielewska, Dorota 
Zglińska, Kaja Rogulska, Patryk 
Grabkowski, Julia Burzec, Janusz 
Rajkowski, Rafał Sieradzki, Ar-
kadiusz Wencel, Marcin Rybicki.

Prawo i Sprawiedliwość do ra-
dy powiatu wprowadzi 8 radnych. 
Będą to: Konrad Sipiera, Aneta 
Pawłowska, Grzegorz Mroczek, 

Ewa Borodzicz, Aurelia Zalewska, 
Magdalena Bejer, Michał Kuchar-
ski, Ewa Rybka. Z Mazowieckiej 
Wspólnoty Samorządowej do rady 
powiatu dostało się trzech kandy-
datów, Krzysztof Rymuza, Miro-
sława Śliwińska, Krystian Durma. 

KKW Trzecia Droga PSL-PL 
2050 Szymona Hołowni do rady 

Kto zasiądzie w radzie powiatu 
pruszkowskiego?

wprowadziła jednego radnego – 
to Artur Świercz.

Podobnie jak Dobro Wspólne – 
Ziemia Pruszkowska. Tu radnym 
został Sławomir Walendowski.

Swoich przedstawicieli w ra-
dzie powiatu nie będą mieć KW 
WPR i KWW Maksyma Gołosia – 
Inicjatywa Mieszkańców.  AZ 

• KWW Maksyma Gołosia – 
Adam Wróblewski.

To obecny skład nowej rady mia-
sta w Pruszkowie. Warto jednak 
zaznaczyć, że zapewne zmieni 
się on po II turze wyborów, bo-
wiem Piotr Bąk i Paweł Makuch 
będą walczyć o fotel prezydenta 
miasta. Zatem jeden z nich odda 
swój mandat.  AZ
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Ponad 16 tys. 
podrobionych zabawek 
w Wólce Kosowskiej 

Funkcjonariusze KAS  skontrolowali jedną z hal na te-
renie Centrum Handlowego w Wólce Kosowskiej. We-
wnątrz jednego z boksów na regałach sklepowych 
i w kartonach znaleźli zabawki, które okazały się podrób-
kami. W charakterze świadka przesłuchano mężczyznę 
(obywatela Chin), KAS przeprowadził również kontrolę 
w magazynie należącym do przesłuchiwanego mężczyz-
ny. Tam także trafi li na podrobione zabawki. W magazynie 

i boksie handlowym funkcjonariusze zabezpieczyli łącznie 
16 240 sztuk podrobionych zabawek. Wartość towarów, 
gdyby były oryginalne, wyniosłaby ponad 1 mln zł. – Przed-
stawiciele kancelarii prawnej, reprezentującej fi rmy będące 
właścicielami znaków towarowych, potwierdzili, że zatrzy-
mane przez funkcjonariuszy zabawki, zostały nielegalnie 
opatrzone zastrzeżonymi znakami towarowymi – zaznacza  
mł. asp. Justyna Pasieczyńska, rzecznik prasowy KAS.  AZ

GRODZISK MAZ.
Rozbudowa gmachu 
Szkoły Podstawowej 
w Szczęsnem idzie 
do przodu. Do tej 
pory udało się 
wykonać już 50 proc. 

P rzypomnijmy – pierw-
szy etap budowy szkoły 
w Szczęsnem obejmował 
budynek przedszkola 

z łącznikiem i przeniesienie ko-
tłowni do budynku przedszko-
la. Ponadto zbudowano boisko 
tymczasowe, przyłącza i instala-
cje zewnętrzne, chodniki, droga 
wewnętrzna, zjazd, parking, plac 
apelowy oraz tymczasowa droga 
pożarowa. Dla bezpieczeństwa po-
jawiło się ogrodzenie, oświetlenie 
i monitoring.

Drugi etap obejmuje budowę 
trzykondygnacyjnego budynku 
szkoły. Zgodnie z informacjami 
z grodziskiego magistratu, zaawan-
sowanie prac wynosi obecnie około 
50 procent. Co to oznacza? Robo-
ty konstrukcyjne nowego skrzydła 
szkoły oraz sali gimnastycznej są 

już za nami. – Budynek jest zada-
szony, a obecnie prace w więk-
szości wykonywane są wewnątrz 
m.in. roboty instalacyjne elektrycz-
ne i wentylacyjne ale też wykoń-
czeniowe: częściowo zostały już 
wykonane tynki i prace glazur-
nicze w łazienkach – informu-
ją urzędnicy.

Prace trwają również na ze-
wnątrz budynku. Na dachu insta-
lowane są centrale wentylacyjne, 
a na ścianach powstaje elewa-
cja. W ramach tej inwestycji firma 

Rośnie szkoła w Szczęsnem
Mirbud, odpowiedzialna za reali-
zację, przewiduje także budowę 
dróg dojazdowych, parkingów, 
ciągów komunikacyjnych, boisk 
oraz placu zabaw. Całość będzie 
otoczona zielenią, aby stworzyć 
przyjazne otoczenie dla uczniów.

Planowany budynek szkoły ma 
pomieścić aż 600 uczniów. To 
trzykondygnacyjna konstrukcja 
o powierzchni użytkowej ponad 
3900 mkw. Wejście główne znaj-
dzie się od strony placu apelowe-
go, zapewniając wygodny dostęp. 
Parter zostanie zaaranżowany na 
potrzeby administracyjne i rekre-
acyjne, natomiast na wyższych 
kondygnacjach znajdą się sale 
lekcyjne, biblioteka oraz prze-
strzenie rekreacyjne.

Sala gimnastyczna będzie stano-
wić odrębny segment. Znajdą się 
w niej nie tylko odpowiednie za-
plecze, ale również sale do specjali-
stycznych zajęć. Wszystko zostanie 
zaprojektowane z myślą o bezpie-
czeństwie i wygodzie uczniów.

Plan zakłada częściowe zakoń-
czenie drugiego etapu już na po-
czątku września przyszłego roku, 
a pełne oddanie do użytku plano-
wane jest na rok szkolny 2025. AZ

R E K L A M A

GRODZISK MAZ.
W gminie Grodzisk 
Mazowiecki powsta-
nie nowy teren 
rekreacyjny. Zaplano-
wano m.in. budowę 
drewnianych 
pomostów, które 
pozwolą spacerować 
w koronach drzew!

N owy teren rekreacyj-
ny ma powstać w Ada-
mowiźnie. Gotowa jest 
już koncepcja zago-

spodarowania terenu. – Założe-
niem koncepcji jest udostępnienie 
obszaru parku użytkownikom, 
aby mogli w łatwiejszy sposób 
obcować z otaczającą naturą, 
jednocześnie w nią zbytnio nie 
ingerując – podkreślają urzęd-
nicy z grodziskiego magistratu.

Na terenie znajdą się ścieżki 
o różnej nawierzchni, kładki i po-
destów widokowe, mostki dopro-
wadzające na teren parku, a także 
obiekty małej architektury jak: 
ławki, kosze na odpady, hama-
ki, stoły oraz stojaki rowerowe.

Co ciekawe autorzy koncep-
cji zaproponowali wprowadze-
nie oświetlenia, które zbytnio 
nie ingerowało by w funkcjono-
wanie przyrody, a jednocześnie 
przyczyniłoby się do zwiększenia 
poczucia bezpieczeństwa użyt-
kowników i stanowiłoby formę 
ochrony samego parku przed ak-
tami wandalizmu (np. oświetlenie 
niskie lub posadzkowe, oświetle-
nie na czujnik ruchu, oświetlenie 
programowane – wyłączające się 
o konkretnej godzinie, aby nocą 
zachować ciemność).

Na teren parku prowadzą dwa 
mostki – od strony Dworku Ada-
ma Chełmońskiego. Ze względu 
na ukształtowanie terenu i głę-
bokość koryta cieku jest to naj-
bardziej optymalne rozwiązanie 
i ilość. Jeden mostek przeznaczo-
ny jest tylko dla ruchu piesze-
go (bliżej istniejącego mostku), 
drugi dostosowany do przejaz-
du pojazdów do 3,5t. 

Głównym punktem parku 
i jednocześnie największą atrak-
cją drewniana ścieżka w koronach 
drzew zakończona podestem 

wypoczynkowym wyniesionym 
na wysokość ok. 3,5m ponad te-
ren. Dodatkowo w północnym 
punkcie terenu powstanie punkt 
widokowy wyniesiony ok. 3m po-
nad poziom terenu, który doce-
lowo będzie ukazywał widok na 
Dworek Chełmońskiego (należy 
przeprowadzić wycinkę drzew 
kolidujących w widokiem – roz-
poczynając od drzew najbardziej 
chorych i z czasem uzyskać od-
powiedni widok – drzewo go-
spodarować na terenie).

Charakterystyka ścieżek propo-
nowanych w koncepcji:
• podesty drewniane – wyko-

nane na palach wyniesione 
ponad powierzchnię terenu, 
wyposażone w barierki (jeśli 
podwalina będzie powyżej 50 
cm nad powierzchnią terenu), 
łączące się z zatoczkami i ta-
rasami widokowymi. 

• ścieżki tarasowe – stanowią-
ce przedłużenie podestów, ale 
montowane bez wyniesienia, 
na legarach (bez barierek).

• ścieżki gruntowe – wijące się 
między drzewami w minimal-
nym stopniu ingeruje w prze-
strzeń. Krawędzie ścieżki mogą 
być zaznaczone drewnianymi 
obrzeżami

• ścieżka parkowa dodatkowa 
(ścieżka gruntowa), propono-
wana jako trasa zamienna dla 
istniejącego przedepty wzdłuż 
zbiornika wodnego znajdują-
cego się poza granicami opra-
cowania.

Elementy małej
architektury
W celu zachowania spójności pro-
jektowanego obszaru opraco-
wania z terenem otaczającym 
dworek Adama Chełmońskiego, 
proponuje się zastosowanie tych 
samych elementów małej archi-
tektury tj. ławki, kosze na śmieci, 
stojaki rowerowe, latarnie. 

Elementy będą pojawiać się 
w zestawach, na projektowanych 
poszerzeniach tras / tarasach. 
Oświetlenie na wysokich słupach 
zostanie ograniczone tylko do do-
świetlania jednej bądź dwóch pę-
tli bliżej istniejącego założenia.

Na ścieżkach drewnianych pro-
ponuje się wykonanie dyskretne-
go oświetlenia, zamontowanego 

Spacer w koronach drzew 
w Grodzisku Mazowieckim

w drewnianym podeście (istnie-
je możliwość włączania go przy 
pomocy fotokomórki).

Założenia projektowe:
Projekt naturalnych ścieżek obej-
muje malownicze trasy zróżnico-
wane pod względem trudności, 
z myślą o różnych grupach wie-
kowych i umiejętnościach. 
• pomosty drewniane – umożli-

wiają łatwe pokonywanie prze-
szkód oraz komunikacje po 
podmokłych terenach. Są do-
stosowane do potrzeb osób na 
wózkach. W zależności od róż-
nicy między poziomem terenu 
a pomostem, wymagane jest 
zastosowanie barierki. Nad 
suchymi rzeczkami wykona-
ne zostaną małe mostki;

• hamaki – rozmieszczone stra-
tegicznie, nieopodal niskich 
pomostów, zapewniają miej-
sce do odpoczynku i kontakt 
z naturą;

• paliki do przeskakiwania – ja-
ko element zabawy i aktywno-
ści fizycznej. 

• tablice informacyjne – wzdłuż 
pomostów i ścieżek, ustawio-
ne tablice o tematyce przyrod-
niczej np. nt. występujących 
gatunkach drzew i zwierząt, 
warunkach gruntowych, etc.

– pozostawione stare drzewa 
po wycince/wykrocie – mar-
twe drzewo stanowi naturalne 
schronienie i źródło pożywie-
nia dla różnych organizmów, 
wspierając różnorodność bio-
logiczną. Las zachowuje na-
turalny charakter, co wpływa 
pozytywnie na rekreacyjne 
korzystanie z lasu oraz este-
tykę otoczenia.

• elementy zabawowe dla 
dzieci – w bardziej dostęp-
nych miejscach, zlokalizowa-
ne zostaną domki od obserwa-
cji fauny i flory, gdzieniegdzie 
pojawią się rzeźby z drewna 
imitujące grzyby, szyszki. 

• tunele z wikliny – w nawiąza-
niu do terenu wokół dworku, 
sugeruje się wprowadzenie 
większej ilości elementów z wi-
kliny tj. labirynty, gniazda

• wystawy sztuki w terenie – 
taki rodzaj obcowania ze sztu-
ką umożliwia unikalne doś-
wiadczenie, łącząc ją z pięknem 
przyrody i tworzą inspirujące 
otoczenie dla zwiedzających. 
Wystawa w takim miejscu, mo-
że przyciągać nowych widzów 
i stwarzać zainteresowanie 
sztuką wśród osób, które zwy-
kle nie uczestniczą w tradycyj-
nych galeriach; 

• pieńki – wykonane z drewna 
pozyskanego z lokalnych wy-
cinek, umożliwiające zabawę;

• stoły – w dwóch miejscach na 
terenie opracowania (w miej-
scach oświetlonych), zlokali-
zowano stoły wieloosobowe, 
które umożliwią organizację 
pikniku, warsztatów, czy in-
nych wydarzeń. AZ
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PIASTÓW

Kolejne podejście 
do budowy 
zadaszonego boiska

Tuż po feriach zimowych do użytku została udostępnio-
na hala sportowa przy Szkole Podstawowej nr 3. Jed-
nak piastowscy włodarze nie zwalniają tempa. Urząd 
już po raz trzeci szuka fi rmy, która ma wybudować za-
daszone boisko w drugiej części miasta – przy Szkole 
Podstawowej nr 4. Wykonawca będzie musiał wykonać 
zadaszenie betonowych boisk przy szkole (boisko tra-
wiaste nadal będzie obiektem niezadaszonym). Same 

boiska również przejdą przebudowę, bowiem zaplanowano 
wymianę nawierzchni. Przewidziano tu również budowę 
zaplecza sanitarnego, szatni, a nawet niewielkich trybun. 
Uzupełnieniem będzie natomiast dodatkowe pomiesz-
czenie, w którym ma się znaleźć strzelnica laserowa. Hala 
sportowa będzie całkowicie niezależna od szkoły. Dzięki 
temu umożliwi całoroczne wykorzystanie obiektu, nie tyl-
ko przez uczniów, ale również przez mieszkańców.  AZ

BRWNÓW
Jeśli szukacie ciekawe-
go miejsca na rodzinny 
spacer to koniecznie 
wybierzcie się do… ogro-
du botanicznego 
w Brwinowie. 

B rwinowski Park Miejski 
z roku na rok staje się co-
raz piękniejszy. Od kil-
ku lat ogromną atrakcją 

jest znajdujący się w nim ogród 
botaniczny. Jeśli nie macie pomysłu 
gdzie wybrać się na rodzinny spa-
cer to polecamy Wam to miejsce. 

W ogrodzie znajduje się  ponad 
30 tysięcy roślin, w tym drzew, 
krzewów, pnączy, bylin oraz traw. 
Większość z nich stanowią ga-
tunki rodzime. Sprawdzają się 
one najlepiej w polskim klima-
cie. Znajdziemy tu kaliny, jałow-
ce, sosny, klony, świerki, róże, 
azalie oraz hortensje.

W brwinowskim parku bota-
nicznym można też podziwiać 
drewniane rzeźby symbolizują-
ce owoce między innymi kaszta-
nowca, dębu i leszczyny.

W ogrodzie nie brakuje rów-
nież atrakcji dla najmłodszych. 
Na terenie parku zbudowano 
edukacyjny plac zabaw dla dzie-
ci. Najmłodsi mogą pobawić się 
w piaskownicy archeologicznej, 
gdzie ukryto skamieniałe orga-
nizmy. W ogrodzie zamontowano 
również zegar słoneczny odmie-
rzający czas niezbędny do przejś-
cia zielonego labiryntu.

Park botaniczny w Brwinowie to 
miejsce dla wszystkich mieszkań-
ców. Obiekt jest dostosowany do 
potrzeb osób niepełnosprawnych. 

To jednak nie koniec. Jeśli zmę-
czy was spacerowanie możecie 
odpocząć przy tężni, która nie-
dawno powstała w parku.  AZ

Na spacer do ogrodu 
botanicznego NADARZYN 

Nadarzyn wzbogacił 
się o kolejne cieka-
we miejsce. Skwer 
znajdujący się przy 
cmentarzu przeszedł 
modernizację. 

S kwer przy cmentarzu 
w Nadarzynie ma już 
swoją historię, ...ba le-
gendę nawet. Jedni mó-

wią o nim: „Park Zadumy”, inni 
skwer „Odpoczynku …wietrz-
nego” . Jak zwał tak zwał, pewne 
jest, że upiększyliśmy i zadba-
liśmy o kolejne miejsce, które 
będzie służyło nam wszystkim –
zaznacza wójt gminy Nadarzyn 
Dariusz Zwoliński. – To pierwsza

Nowy skwer już gotowy

PRUSZKÓW
Przy placówkach oświa-
towych w Pruszkowie 
pojawiły się kolejne 
strefy Kiss and Ride. 
Dzięki temu dowóz czy 
odbiór dzieci ze szkoły 
będzie bezpieczniejszy.

C zym są strefy Kiss and 
Ride? To specjalnie 
stworzenie miejsca 
m.in.. przy placów-

kach oświatowych, które uła-
twiają rodzicom i opiekunom 
podwiezienia dziecka do szkoły 
czy przedszkola. Rodzic może za-
trzymać swój samochód w takiej 
strefie, pożegnać się z dzieckiem 

i poczekać aż przedszkolak czy 
uczeń wysiądzie i ruszy do szkoły. 
Najczęściej strefy Kiss and Rida 
są ulokowane w taki sposób, by 
wysiadające z samochodu dziec-
ko w drodze do szkoły nie musia-
ło już przechodzić przez jezdnię. 

Warto pamiętać, że w strefie 
Kiss and Ride można zatrzymać 
się na maksymalnie 5 minut. Nie
są to miejsca parkingowe. 

Gdzie mają pojawić się takie 
strefy w Pruszkowie? W naj-
bliższym czasie odpowiednie 
oznakowanie zostanie usta-
wione przy ul. Kaletniczej przy 
Szkole Podstawowej nr 10, przy 
ul. Obrońców Pokoju obok 
Szkoły Podstawowej nr 8 oraz 
przy ul. Kubusia Puchatka przy 
Szkole Podstawowej nr 3. AZ.

Więcej stref Kiss and Ride 
w Pruszkowie

część zagospodarowania gmin-
nej działki w tym miejscu. Pojawi-
ły się nowe nasadzenia oraz ele-
menty infrastruktury parkowej. 
Miejsce sprzyja do odpoczynku
w ciszy i w zadumie na łonie przy-
rody. Jednego i drugiego w tym 
galopującym świecie bardzo nam 
brakuje – zaznaczył wójt. 

Na skwerze pojawił się szereg 
ławek i słonecznych siedzisk. 
W ramach nasadzeń nie zapo-
mniano również o „kolorowych” 
elementach, czyli kwiatach. Li-
sta gatunków jest dość długa, 
i gdy zakwitną będą ozdoba 
nadarzyńskiego skweru. 

– Dbajmy wspólnie o estetykę 
i porządek tego miejsca i niech 
nam służy jak najdłużej – ape-
luje Dariusz Zwoliński. AZ

U czniowski Klub Spor-
towy Top Dance działa 
w Pruszkowie już od 
pięciu lat. Klub obok 

szkolenia tancerzy mocno anga-
żuje się w działalność społeczną 
zachęcając do ruchu mieszkań-
ców Pruszkowa i okolic. 

Odkąd powstała  nasza szko-
ła tańca, nieustannie dążyliśmy 
do rozwoju, nie tylko poprzez 
prowadzenie zajęć, ale również 
aktywny udział w życiu spo-
łeczności lokalnej Pruszkowa. 
Naszą misją jest promowanie 
zdrowego i aktywnego stylu ży-
cia poprzez rekreację fizyczną 
oraz popularyzację sportowe-
go tańca towarzyskiego. 

Sukcesy Naszych 
Zawodników
Już w pierwszym roku naszej dzia-
łalności, zawodnicy UKS Top Dan-
ce osiągnęli imponujące rezultaty, 
zdobywając tytuły mistrzów i wi-
cemistrzów Polski oraz medale na 
różnych szczeblach zawodów, za-
równo krajowych, jak i między-
narodowych. Co roku tancerze 
reprezentujący barwy UKS Top 
Dance są finalistami Mistrzostw 
Polski, zarówno w kategoriach 
dziecięcych i młodzieżowych, 
jak i w kategorii U21. Nasi za-
wodnicy triumfują również na 
arenie międzynarodowej repre-
zentując zarówno Kadrę Polski, 

jak i nasz rodzimy pruszkowski 
Klub. Zawodnicy UKS Top Dance 
są członkami Kadry Polski Polskie-
go Związku Sportu Tanecznego.

Nasi zawodnicy są również 
doceniani za swoje osiągnie-
cia wśród lokalnej społeczności. 
Gracjan Rumiński i Nela Wypor-
ska zostali wyróżnieni w I Gali 
Sportu Powiatu Pruszkowskie-
go, która odbyła się w malow-
niczym pałacyku w Otrębusach 
dnia 16 marca. Starosta Prusz-
kowski, Krzysztof Rymuza na-
grodził naszą parę za wybitne 
osiągnięcia w tańcu sportowym 
w kategorii sport młodzieżowy

Stawiamy 
na rozwój tancerzy
Skupiamy się na tym, by nasi za-
wodnicy stale się rozwijali. Dla-
tego obok regularnych treningów 
organizujemy warsztaty i spo-
tkania z wybitnymi ekspertami 
z branży tanecznej. Organizuje-
my również spotkania w formie 
warsztatów z wybitnymi polski-
mi i zagranicznymi szkoleniow-
cami. Nie zapominamy również 
o sferze mentalnej. Nasi tance-
rze spotykają się również z psy-
chologiem sportu.

Profesjonalna 
Kadra Trenerska
W Top Dance Pruszków za sukce-
sami zawodników stoją doświad-

czeni specjaliści, w tym znani 
polscy tancerze, którzy przeka-
zują swoją wiedzę i pasję naszym 
uczniom. Dzięki ich zaangażo-
waniu i profesjonalizmowi, nasi 
tancerze osiągają wybitne wy-
niki na różnych zawodach ta-
necznych. Warto podkreślić, że 
Szymon Kuliś, który jest nie-
zwykle utalentowanym trene-
rem otrzymał za swoją pracę 
tytuł Trenera Roku 2023 Powia-
tu Pruszkowskiego. To wyróż-
nienie pokazuje, jak ważną rolę 
klub ogrywa wśród społeczno-
ści lokalnej. 

Aktywność 
Społeczna i Lokalna 
Inicjatywa
Nasz klub to nie tylko miejsce 
nauki tańca, ale także centrum 
aktywności społecznej. - Łącz-
nie od powstania klubu było 
zorganizowano ponad 26 róż-
nych projektów, w tym z po-
mocą dofinansowania z Miasta 
Pruszkowa i z Powiatu Prusz-
kowskiego - w ramach których 
były organizowane bezpłat-
ne cykliczne zajęcia dla dzieci, 
młodzieży i dorosłych, impre-
zy rekreacyjne, pikniki, warsz-
taty, wyjazdy na kolonie oraz 
stacjonarne półkolonie i in-
ne ciekawe inicjatywy – pod-
kreślają przedstawiciele UKS 
Top Dance.

Organizujemy turnieje
Flagowym już eventem klubu są 
turnieje, których w ciągu 5 lat dzia-
łalności zorganizowaliśmy 7.
W ten sposób zmieniamy Prusz-
ków w polską stolice tańca, a miesz-
kańcy mogą podziwiać zmaga-

Top Dance Pruszków – Twoja podróż 
w świat tańca, pełna pasji i sukcesów!

nia najlepszych tancerzy w pięk-
nej turniejowej oprawie.

W tym roku kolejny Top Dance
CUP 2024 turniej i piknik dla dzie-
ci i młodzieży zostanie zorgani-
zowany już  22 czerwca, a Między-
narodowy Festiwal Tańca Spor-

towego Top Dance Open 2024  od-
będzie się w dniach 11-12 paździer-
nika. Należy również podkreślić, 
że Top Dance Open od lat jest naj-
większym turniejem tańca to-
warzyskiego w całej Polsce! 
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Policyjny pościg  
w Ożarowie.  
Postrzelono 15-latkę

Funkcjonariusze postanowili zatrzymać do kontroli dro-
gowej samochód, który prowadził 24-latek. Mężczyzna 
uderzył swoim autem w radiowóz i zaczął uciekać. Na 
wysokości węzła Pruszków na autostradzie A2 peu-
geot, którym poruszał się 24-latek na chwilę się za-
trzymał. Po chwili jednak ruszył. Kierowca dodatkowo 
próbował potrącić policjanta. Drugi z mundurowych 
wystrzelił kilka razy w kierunku osobówki. Kierowca 

znów zaczął uciekać. Ostatecznie dachował w Ożarowie 
Mazowieckim pod Warszawą. Ranna została jedna z pasa-
żerek peugeota. 15-latka ma ranę postrzałową uda. Trafiła 
już do szpitala. Jej życiu nie zagraża niebezpieczeństwo. 
24-letniemu kierowcy i drugiej, 17-letniej pasażerce nic się 
stało.  Okazało się, że kierowca nie chciał zatrzyma się do 
kontroli ponieważ ma zakaz prowadzenia pojazdów. Wię-
cej szczegółów wkrótce.  AZ

PRUSZKÓW
Ważna informacja 
dla mieszkańców  
i pieszych. Władze 
Starostwa Powiato-
wego w Pruszkowie 
chcą uruchomić 
sygnalizację świetlną 
na skrzyżowaniu ulic 
Prusa i Ceramicznej  
w Pruszkowie.  
Trwa poszukiwanie 
wykonawcy prac. 

W spomniane skrzy-
żowanie jest dość 
newralgiczne za-
równo dla pie-

szych jak i kierowców. Zgodnie 
z ustawionym oznakowaniem 
ul. Ceramiczna jest drogą pod-
porządkowaną wobec ul. Prusa. 
Przejazd na wprost ul. Ceramicz-
ną lub tez skręt w lewo w ul. Pru-
sa jest problematyczny. Podobnie 

zresztą jak próba skręcenia w lewo 
z ul. Prusa w ul. Ceramiczną. Kło-
pot pojawia się tu również z wi-
docznością bowiem samochody 
i pieszych zasłaniają albo znajdu-
jące się przy skrzyżowaniu drze-
wa, albo zaparkowane samochody.

Ta sytuacja ma się jednak 
zmienić. Wadze Starostwa Po-
wiatowego, które jest zarządcą 
ul. Prusa, chcą na tym skrzy-
żowaniu ustawić sygnalizację 
świetlną. Obecnie trwa poszuki-
wanie wykonawcy, który oprócz 

Będzie sygnalizacja świetlna  
na skrzyżowaniu Prusa i Ceramicznej PRUSZKÓW

Przebudowa skrzyżo-
wania na wjeździe do 
Pruszkowa sukcesyw-
nie idzie do przodu. 
Sprawdziliśmy na 
jakim etapie są prace 
i czy nie ma żadnych 
utrudnień przy reali-
zacji inwestycji. 

B udowa ronda u zbiegu  
al. Wojska Polskiego 
i ulic Przyszłości i Eman- 
cypantek powoduje spo-

re utrudnienia dla kierowców.  
Co prawda roboty odbywają się 
bez całkowitego zamknięcia dla 
ruchu skrzyżowania to jednak 
zwężenie oraz nagromadzenie 
innych inwestycje w rejonie moc-
no odbija się na poruszających się 
tędy kierowcach. 

Przypomnijmy. Na zlecenie z Ma- 
zowieckiego Zarządu Dróg Woje-
wódzkich skrzyżowanie al. Woj- 
ska Polskiego z ulicami Przy-
szłości i Emancypantek zamie-
nia się w rondo turbinowe. Takie 

rozwiązanie ma zlikwidować tzw. 
„wąskie gardło” na wjeździe do 
Pruszkowa. A na jakim etapie są 
obecnie prace? - Trwają roboty 
związane z wykonaniem podbu-
dowy pod ułożenie nawierzchni 
bitumicznej, które zostały zapla-
nowane na kwiecień. Roboty bi-
tumiczne będą wykonywane na 
jezdni w kierunku Grodziska Ma-
zowieckiego, wlotu ul. Przyszłości  
i ul. Działkowej. Obecnie trwają 
prace brukarskie związane z bu-
dową chodników i ciągów rowero- 

Budowa ronda idzie do przodu
wych oraz budową oświetlenia 
ulicznego – informuje Monika Bur-
don, rzecznik prasowy Mazowiec-
kiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Dobra wiadomość jest taka, 
że prace są prowadzone zgodnie 
z założonym harmonogramem. – 
Prace postępują zgodnie z har-
monogramem. Nie ma żadnych 
opóźnień – dodaje Burdon. 

Kiedy przebudowa dobiegnie 
końca? Zgodnie z pierwotnymi 
założeniami rondo ma być goto-
we we wrześniu tego roku.  AZ 

wykonania projektu budowla-
nego, będzie odpowiedzialny za 
ustawienie sygnalizacji. Warto 
zaznaczyć, że będzie to sygna-
lizacja akomodacyjna, a pie-
si będą mogli ręcznie wywołać 
zmianę „świateł” dzięki spe-
cjalnym przyciskom. 

Jeśli uda się wybrać wyko-
nawcę prac już w pierwszym 
postępowaniu to nowe sygna-
lizatory mają zostać ustawio-
ne w ciągu 273 dni od momentu 
podpisania umowy.  AZ

REGION
Mamy dobre wieści 
dla miłośników letnie-
go wypoczynku nad 
wodą. W Żyrardowie 
powstanie kompleks 
letnich basenów. 

K iedyś był basen, a te- 
raz będzie ich kom-
pleks! Władze Żyrar-
dowa w historycznej 

lokalizacji dawnego basenu przy 
ul. Farbiarskiej planują budo-
wę całego kompleksu basenów 
wraz z infrastrukturą towarzy-
szącą. Na ich budowę udało się 
już pozyskać dofinansowanie 
w wysokości 10 mln zł. Obecnie 
włodarze Żyrardowa przygoto-
wują się do ogłoszenia przetargu 
na budowę kompleksu. 

Letnie baseny również  
w Żyrardowie

GRODZISK MAZ.
W ostatnich dniach 
lokalne media społecz-
nościowe zawrzały od 
informacji o rzekomym 
zatruciu wody z wodo-
ciągów publicznych. 
Jednak grodziski ZWiK 
stanowczo zaprzeczył 
tym doniesieniom, a eks-
pertyza Państwowego 
Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego potwierdzi-
ła bezpieczeństwo wody.

I nformacje o rzekomym ska-
żeniu pojawiła się na jednym 
z forów. Mieszkaniec opu-
blikował pismo Państwo-

wego Instytutu Geologicznego 
Państwowego Instytutu Badaw-
czego, z której wynika, że PIG-PIB 
stwierdził zanieczyszczenie grun-
tu i wód podziemnych na terenie 
byłej Fabryki Narzędzi Chirurgicz-
nych i Dentystycznych „MIFAM” 
przy ul. Królewskiej 125 związka-
mi: truchloroeten, tetrachloroeten, 
chlorek winylu, benzen, 1,2 dichlo-
roetan, ksylen, toluen. 

ZWiK Grodzisk jednoznacznie 
odrzuca wszelkie sugestie o moż-
liwym zagrożeniu związanym ze 
spożywaniem wody z miejsco-
wego wodociągu publicznego. Te 
„zarzuty” dementuje również Pań-
stwowy Powiatowy Inspektorat Sa-
nitarny. W oficjalnym komunikacie 

ZWiK dementuje plotki  
o zatruciu wody

REGION
We wtorek 9 kwiet-
nia na terenie gminy 
Raszyn w miejscowo-
ści Nowe Grocholice 
doszło do zatrzymania 
obywatelskiego męż-
czyzny, który kradł 
banery wyborcze.

K andydaci startujący 
w wyborach samo-
rządowych  zauwa-
żyli, że od kilku dni, 

niektóre z ich banerów wybor-
czych znikają. Mieszkańcy gmi-
ny zarejestrowali te incydenty na 
nagraniach z monitoringu, na 
których było widać osobę, wy-
siadającą z białego SUV-a, po-
dejrzaną o działania. 

W godzinach wieczornych 
we wtorek 9 kwietnia w miej-
scowości Nowe Grocholice, do-
szło do złapania mężczyzny na 
gorącym uczynku przez człon-
ków Stowarzyszenia „Zmienia-
my Gminę Raszyn”. Ten zaczął 

Pod osłoną nocy kradł 
wyborcze banery 

uciekać, powodując kolizję dro-
gową. Na miejsce natychmiast 
wezwano policję.

Policjanci potwierdzają te in-
formacje. – Funkcjonariusze we-
zwani na miejsce ujawnili, że 
w samochodzie znajdowało się 
97 banerów wyborczych należą-
cych do kandydatów z różnych 
ugrupowań. 18 spośród nich na-
leżało komitetu osób, które do-
konały obywatelskiego ujęcia. 
Szkody wynikające z zerwania 18 
banerów wyceniono na 1800 zł – 
poinformowali nas funkcjonariu-
sze z biura prasowego Komen-
dy Stołecznej Policji. – Sprawcą 
kradzieży okazał się 73-letni 
mieszkaniec gminy. Jest on zna-
ny policjantom, dlatego nie było 
konieczności zatrzymania. Męż-
czyzn otrzymał wezwanie do sta-
wiennictwa się na komendzie – 
podkreślają funkcjonariusze. 

Z nieoficjalnych informacji 
wynika, że osobą dokonującą 
kradzieży ma być niedoszły rad-
ny, startujący z listy PiS. Kradzie-
ży dokonywał wraz ze 41-letnim 
swoim synem.  AZ

A co dokładnie znajdzie się 
przy ul. Farbiarskiej? Kompleks 
będzie składał się z trzech ba-
senów zewnętrznych, wodnego 
placu zabaw, boiska do siat-
kówki oraz dodatkowej infra-
struktury jak przebieralnie, 
kasy oraz sanitariaty. Dodat-
kowo przewidziano tu budowę 
zadaszeń, oraz miejsc z żaglami 
zacieniającymi. Całość uzupeł-
nią stojaki na rowery, ławeczki 
i kosze na śmieci. – Inwesty-
cja jeszcze do niedawna pozo-
stająca w sferze marzeń wielu 
mieszkańców Żyrardowa sta-
je się faktem – podkreślają ży-
rardowscy włodarze.

Niestety na korzystanie 
z uroków nowego miejsca re-
kreacyjnego w naszej okolicy 
trzeba będzie poczekać. Kom-
pleks basenów ma być gotowy 
w przyszłym roku.  AZ

czytamy, że „w związku z poten-
cjalnym zagrożeniem zanieczysz-
czenia chlorkiem winylu ujęć wody 
przeznaczonej do spożycia przez 
ludzi w wyniku wykrycia skażenia 
gruntu i wód podziemnych na te-
renie byłego zakładu MIFAM w Mi-
lanówku, Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny w Grodzisku 
Mazowieckim informuje, że woda 
przeznaczona do spożycia przez 
ludzi pochodząca z wodociągu 
publicznego w Grodzisku Mazo-
wieckim jest bezpieczna do uży-
cia i nie stwarza zagrożenia dla 
jej użytkowników:

Dodatkowo, grodziski sane-
pid zaznaczył, że próbki wody 
z Grodziska regularnie są bada-
ne, a obecnie nie wykazują one 
przekroczeń w zakresie parame-
tru chlorku winylu.

Wobec tego sanepid  informu-
je, że woda z kranu nadal może 
być używana bez obaw do picia, 
przygotowywania posiłków, my-
cia owoców i warzyw, płukania 
zębów, kąpieli oraz obmywania 
otwartych ran oraz wykonywa-
nia prac porządkowych, a także 
do celów sanitarnych.  AZ

 M
A

RC
IN

 Z
IÓ

ŁK
O

W
SK

I 
 



P R O M O C J A 07P i ą t e k ,  1 9  K W I E T N I A  2 0 2 4

Miejski Zakład Oczyszczania w Prusz-
kowie to Spółka, która zatrudnia blisko 
300 osób. Wykwalifikowany personel 
z powodzeniem wykonuje swoje za-
dania na rzecz poprawy jakości życia 
lokalnych społeczności. 

Podstawą działalnością Zakładu jest 
odbiór odpadów komunalnych od wła-
ścicieli nieruchomości, gmin i przed-
siębiorstw. Obsługujemy naszych 
klientów również w zakresie odbioru 
odpadów segregowanych, wielkoga-
barytowych, poprodukcyjnych, opróż-
niamy zbiorniki bezodpływowe oraz 
zapewniamy zimowe i letnie utrzyma-
nie dróg oraz ciągów pieszych.

W 2005 roku zastała uruchomiona 
wielofunkcyjna instalacja do segrega-
cji odpadów niesegregowanych oraz 
odpadów pochodzących ze zbiórki 
selektywnej, mobilne urządzenie do 
kompostowania odpadów, instala-
cja do biologicznego przetwarzania 
frakcji biodegradowalnej, ostatecznie 
uzyskując status zastępczej instalacji 
do przetwarzania odpadów komunal-
nych dla regionu warszawskiego. Prze-
pustowość instalacji to 75 000 Mg/rok. 

Instalacja posiada moduł do wytwa-
rzania paliwa alternatywnego z odpa-
dów charakteryzujących się właści-
wościami palnymi. Produkcja paliw 
oparta jest na technologii dostarczo-
nej przez firmę Linder z Austrii. Pali-
wa alternatywne są to palne odpady 

w formie stałej, przeznaczone do wy-
korzystania jako paliwa w procesach 
przemysłowych, wytworzone poprzez 
przetwarzanie niektórych odpadów 
innych niż niebezpieczne, które w wy-
niku przekształcenia termicznego nie 
powodują przekroczenia standardów 
emisyjnych. Proces produkcji paliwa 
alternatywnego polega na wstępnym 
doborze określonych odpadów sta-
łych, które posiadają odpowiednią 
wartość energetyczną oraz okre-
ślone parametry fizykochemiczne. 
Odpady te w dalszej kolejności pod-
dawane są mechanicznej obróbce 
w wyniku której powstaje paliwo.

Spółka prowadzi też zbieranie odpa-
dów zielonych, które są unieszkodli-
wiane w komposterze. Tam ulegają 

biodegradacji. Komposter to urzą-
dzenie mobilne, w pełni zautomaty-
zowane, wykorzystujący  najlepsze 
dostępne techniki. W wyniku procesu 
kompostowania w warunkach tleno-
wych powstaje kompost.

Biorąc pod uwagę charakter działal-
ności firmy i związane z tym ryzyko 
zwiększonej odorowości, nawiązali-
śmy współpracę z Katedrą Inżynierii 
Procesowej i Technologii Chemicz-
nej Politechniki Gdańskiej w celu 
wyodrębnienia rodzajów związków 
chemicznych wpływających na nie-
przyjemny zapach. W ramach prowa-
dzonych badań staliśmy się pionie-
rem w tej dziedzinie. 

Inwestujemy w nowy sprzęt, automaty-
kę, ale też nowe pojazdy, bardziej przy-
jazne dla środowiska. W przyszłości 
zamierzamy powiększyć flotę śmie-
ciarek napędzanych gazem. Na terenie 
Zakładu znajduje się stacja CNG, która 
uzupełnia nasze zapotrzebowanie na 
gaz od dostawców zewnętrznych.

MZO: Inwestujemy w nowoczesność 

Jakość i profesjonalizm usług, a przede wszystkim rzetelność to 
fundamentalne zasady, którymi kierujemy się w swojej pracy. Dziś 
dbając o jutro pozwala nam optymistycznie patrzeć w przyszłość, 
motywuje do działania, napawa nadzieją i optymizmem, by podej-
mować kolejne wyzwania.
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Powiatowe Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalne 
już otwarte

W środę 3 kwietnia odbyło się uroczyste  otwarcie Po-
wiatowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Brwi-
nowie. Nowoczesny obiekt został stworzony z myślą  
o najwyższym standardzie opieki oraz komforcie do-
rosłych mieszkańców powiatu pruszkowskiego posia-
dających orzeczenie o znacznym, bądź umiarkowanym 
stopniu niepełnosprawności (lub orzeczenie równorzęd-
ne). Znajdują się w nim m.in. sale: integracji sensorycznej, 

terapii zajęciowej i informatyczna oraz pokój wyciszeń. PCOM 
oferuje wsparcie dla 30 osób w dwóch formach: pobytu 
dziennego dla 22 osób oraz całodobowego dla 8. Usługi, 
które zapewnia Centrum to m.in.: rozwijanie zainteresowań 
mieszkańców, organizowanie czasu wolnego, zajęcia tera-
peutyczne, rehabilitacja, niezbędna opieka i wsparcie, pomoc  
w nabywaniu i podtrzymaniu umiejętności funkcjonowania 
w życiu codziennym i czynnościach samoobsługowych.  AZ

PRUSZKÓW
We wtorek 9 kwiet-
nia 2024, polski 
podróżnik mieszka-
jący na Islandii, Piotr 
Effler z Pruszkowa, 
rozpocznie swoją 
pieszą wędrówkę 
szlakiem Pacific 
Crest Trail w USA.

Szlak liczy prawie 4300 km 
długości i jest jednym 
z trzech najdłuższych 
szlaków USA. W 2016 r. 

przeszli go Grzegorz Ozimiński 
i Maciej Stromczyński. Wędrów-
ka zajęła im 163 dni. Było to ofi-
cjalne pierwsze polskie przejście 
tej trasy. Wiedzie ona z Meksy-
ku do Kanady przez Kalifornię, 
Oregon i Waszyngton. Jest to 
Narodowy Szlak Krajobrazowy 
Stanów Zjednoczonych.

O szlaku „Pacific Crest Trail”
Idąc pieszo z plecakiem i na-

miotem, Piotr Effler przejdzie 

m.in. przez pustynię Mojave, sie-
dem Parków Narodowych, szczyty 
Sierra Nevada, a także stanie oko 
w oko z górami wulkanicznymi 
w Paśmie Kaskadowym. Szlakiem 
mogą iść tylko te osoby, które uzy-
skały pozwolenie organizacji Pa-
cific Crest Trail Association. Co 
roku wyzwanie przejścia trasy 
podejmuje ok. 300 podróżników, 
ale tylko połowa z nich staje na 
mecie. Najtrudniejszymi odcin-
kami szlaku są: wysoka pustynia, 
a także góry Sierra Nevada. Ich 
przejście wymaga od podróżni-
ków dobrego rozplanowania tra-
sy pod względem kondycyjnym, 
a także zaopatrzenia się w odpo-
wiednią ilość wody i prowiantu.

Pruszkowianin idzie 4265 km  
przez USA Pacific Crest Trail PRUSZKÓW

Nie chodzi tu jednak 
o przeistoczenie się 
Pruszkowa w filmową 
fabrykę snów,  
a o słynny napis 
Hollywood. Podobną 
konstrukcję można 
już podziwiać  
w Pruszkowie.

J aki jest najbardziej charak-
terystyczny punkt w Holly- 
wood? To oczywiście Hol-
lywood Sign, słynny sym-

bol fabryki snów, który wznosi 
się wysoko nad Los Angeles ni-
czym… filmowy tytuł. Gigan-
tyczny napis zlokalizowany na 
południowym zboczu góry Lee 
w  górach Santa Monica w Los 
Angeles. Białe litery mają wyso-
kość 14 metrów, a długość całego 
napisu ma aż 110 metrów. 

Podobny napis pojawił się 
ostatnio w Pruszkowie i powstał 
na zlecenie firmy MZO. Nasz 
„pruszkowski napis” nieco róż-
ni się od tego w Hollywood. Tu 

obok nazwy miasta znajduje się 
logo firmy MZO. A gdzie można 
go zobaczyć? Napis ozdobił tzw. 
Górę Żbikowską, czyli wysypisko 
na Gąsinie. Napis usytuowano od 

Pruszków jak… Hollywood
strony ul. Przejazdowej i można 
go podziwiać m.in. z autostrady. 

Pytanie tylko czy napis „Prusz-
ków” będzie równie sławny jak 
ten w Hollywood.  AZ 

Kim jest osoba planująca przejść 
USA szlakiem Pacific Crest Trail?

Piotr Effler pochodzi z Prusz-
kowa. Obecnie mieszka na Islandii 
w małej miejscowości VIk. Pracu-
je w hotelu, a także jako projektant 
stron internetowych. W wieku 26 lat, 
zdecydował się na samotną wy-
prawę do Peru, podczas której 
odbył trekking po Kanionie Colca 
oraz w paśmie górskim Cordille-
ra Blanca. Jest także miłośnikiem 
pieszych podróży po polskich Ta-
trach.  Trzy lata temu, postanowił 
zmienić swoje życie. Zamienił sta-
bilną pracę jako pozycjoner stron 
internetowych w jednej z mię-
dzynarodowych agencji marke-
tingowych w Warszawie, na życie 
na Islandii. Jak sam mówi:  „Od-
kryłem, że życie jest za krótkie na 
oddychanie klimatyzowanym po-
wietrzem w biurowcu i karmienie 
się sztucznym światłem. Interesu-
je mnie życie pełne dni, które bę-
dę z dumą wspominał i które będę 
mógł odróżnić od siebie nawzajem”. 
Po powrocie z USA, Piotr Effler ma 
zamiar wziąć udział w szkoleniu 
na przewodnika po lodowcu.  AZ

MICHAŁOWICE
Malina ma dopiero 
12 lat, a już może się 
pochwalić tytułem… 
Mistrzyni Świata.  
W marcu 12 latka 
z Michałowic wywalczy-
ła tytuł federacji WKA 
Karate Kumite.

M istrzostwa Świata 
federacji WKA od-
były się w marcu 
na Malcie. Malina 

nie miała sobie równych i zdo-
była złoty medal w kumite, czy-
li walkach na macie. Nie jest to 
jednak jej pierwszy międzyna-
rodowy sukces. W 2021 roku za-
jęła II miejsce w Mistrzostwach 
Świata WUKF w Rumunii!

Malina ma lat 12 lat. Jest pełną 
energii i determinacji dziew- 

Mieszkanka Michałowic  
z tytułem Mistrzyni Świata 

WKA Karate Kumite REGION
54-letnia kobieta wraz  
z 17-letnim synem 
poinformowali poli-
cjantów, że są ofiarami 
rozboju. Chłopak miał 
zostać pobity, a napast-
nicy dodatkowo ukradli 
im dokumenty i tele-
fon. Prawda okazała się 
jednak inna…

K ilka dni temu 54-letnia 
mieszkanka Warszawy 
zgłosiła policjantom, że 
kilka dni temu w Pia-

stowie ona i jej syn padli ofiarami 
rozboju. Z relacji wynikało, że ko-
bieta wraz z synem zostali zaata-
kowani na stacji PKP w Piastowie 
przez czterech mężczyzn. 17-latek 
miał zostać pobity, a ona straciła 
dokumenty, pieniądze i telefon 
wart 5 tys. zł. 

Syn potwierdził opis zdarzenia. 
Dodał, że sprawcy pobili go tak, 
że miał posiniaczone nogi, plecy 
i podbite oko. 

Funkcjonariusze dokonali sze-
regu czynności mających na ce-
lu ustalenie sprawców rozboju. 
Wszystkie zebrane przez poli-
cjantów informacje poddawały 
w wątpliwość wersję przedsta-
wioną przez pokrzywdzonych. 
– Zgłaszający nie byli nawet we 
wskazanym dniu w Piastowie. Jak 
się okazało, całe zdarzenie zosta-
ło przez nich zmyślone. Kobieta 

Pokrzywdzeni okazali się 
sprawcami przestępstwa

REGION
Pasażerowie Gro-
dziskich Przewozów 
Autobusowych (GPA) 
mają powody do rado-
ści. Przewoźnik wła-
śnie podpisał umowę 
na zakup nowej floty 
autobusów, które mają 
zapewnić wyższy kom-
fort podróży. 

N owe pojazdy będą 
wyposażone w dwie 
pary szerokich drzwi, 
co ułatwi pasażerom 

wsiadanie i wysiadanie. Co więcej, 
cały autobus będzie niskopodło-
gowy, co sprawi, że podróżowanie 
będzie wygodniejsze, zwłaszcza 
dla osób starszych czy z ograni-
czoną mobilnością. Dodatkowo, 
autobusy będą o około 30 proc. 
dłuższe od obecnie kursujących, 
co pozwoli na zwiększenie prze-
strzeni dla pasażerów. W każ-
dym z pojazdów znajdzie się co 
najmniej 28 miejsc siedzących, 
w tym min. 11 siedzeń.

Co ciekawe zamiast tradycyj-
nych lusterek bocznych, nowe 
autobusy będą wyposażone w ka-
mery. Ma to poprawić bezpie-
czeństwo oraz zapewnić lepszą 
widoczność, zwłaszcza po zmro-
ku. Wnętrze pojazdów zostanie 
wyposażone w czytelny system 
informacji pasażerskiej oraz 
gniazda USB, umożliwiające łado-
wanie telefonów komórkowych. 

Nowe pojazdy  
na liniach GPA

–  W autobusach zainstalowany 
będzie czytelny system informacji 
pasażerskiej - zewnętrzne i we-
wnętrzne wyświetlacze, system 
zapowiedzi przystanków itp. Na 
poręczach oraz w bocznych ścia-
nach pojazdu zamontowane zo-
staną gniazda USB do ładowania 
telefonów – podkreślają przed-
stawiciele Grodziskich Przewo-
zów Autobusowych.

Co więcej, nowe autobusy będą 
ekologiczne, spełniając najnow-
szą normę EURO6e. To ważne dla 
środowiska rozwiązanie, które 
z pewnością spotka się z apro-
batą pasażerów oraz dbających 
o ekologię mieszkańców.

Nowe Solarisy mają trafić na 
trasy już od października, obsłu-
gując między innymi linie nu-
mer 17, 27, 62 i 78.  Koszt zakupu 
ośmiu nowych pojazdów to 13,3 
mln zł brutto. Nie jest to jednak 
koniec planowanych zmian. GPA 
zapowiedziało również prze-
targ na zakup trzech autobusów 
elektrycznych oraz składanie 
wniosków o dofinansowanie za-
kupu kolejnych nowych autobu-
sów, zarówno niskoemisyjnych,  
jak i elektrycznych.  AZ

czyną. Co ciekawe karate ćwi-
czy już od… 8 lat. Jak zrodziła się 
jej wielka pasja? Zaczęło się nie-
winnie, od pójścia na trening ze 
starszą siostrą. Pierwszy trening 
odbyła w IKA Poland. Najpierw 
trenowała w Dojo w Warszawie, 
obecnie -  w Dojo w Raszynie.

Już od najmłodszych lat Mali-
na przejawiała wyjątkową zdol-
ność do skupienia i dyscypliny, co 
szybko zaowocowało osiągnię-
ciami na macie. Jest niezmier-
nie wytrwała w systematycznych 
i intensywnych treningach.

Rok po roku Malina udowad- 
niała swoje umiejętności na lo-
kalnych, krajowych i międzyna-
rodowych turniejach, zdobywając 
kolejne medale i wyróżnienia. Aż 
w końcu, w tym roku, sięgnę-
ła po złoto! 

Gratulujemy wytrwałości  
i życzymy kolejnych wielkich 
sukcesów!  AZ

owszem posiadała telefon komór-
kowy o wartości około 5 tysięcy zło-
tych, ale pożyczyła go synowi, a ten 
go zgubił. Chcąc mieć usprawie-
dliwienie dla pracodawcy, wymy-
ślili zdarzenie i postanowili złożyć 
zawiadomienie na policji. W ten 
sposób kobieta chciała uniknąć 
odpowiedzialności za utracony te-
lefon – informuje asp. sztab. Moni-
ka Orlik, oficer prasowy Komendy 
Powiatowej Policji w Pruszkowie. 

Teraz kobiecie grozi odpo-
wiedzialność karna za fałszywe 
oskarżenie oraz złożenie fałszy-
wego zawiadomienia. 17- letni 
syn także odpowie za fałszywe 
oskarżenie. Oboje zostali już 
przesłuchani przez prokurato-
ra i przyznali się do popełnienia 
przestępstw. Śledztwo w tej spra-
wie nadzoruje Prokuratura Rejo-
nowa w Pruszkowie. Za składanie 
fałszywych zeznań grozi kara do 
8 lat pozbawienia wolności.  AZ
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N ajwiększą inwestycją była 
rewitalizacja Placu Wol-
ności, gdzie z betonowego 
terenu w centrum miasta 

powstało zielone miejsce stanowią-
ce punkt rekreacji dla mieszkańców. 
W tym miejscu wymieniono nawierzch-
nie z nieprzepuszczalnych na prze-
puszczalne, zwiększono powierzchnię 
biologicznie czynną dwukrotnie, za-
sadzono 24 tys. roślin, przesadzono 
duże drzewa, wykonano zbiornik re-
tencyjny, system nawadniania roślin 
oraz montaż fontanny. Kolejną cieka-
wą inicjatywą było stworzenie „Sto-
łówki dla owadów” w Parku Skarbków 

czyli łąki smogowej, gdzie zasadzono 
ponad 60 gatunków roślin, zrewita-
lizowano łąki kwietne oraz zamon-
towano hotele dla owadów i małych 
zwierząt. W ramach działań projek-
towych placówki gminy Grodzisk Ma-
zowiecki wyposażono w ekologiczne 
ogródki, odbetonowano i zasadzono 
zieleń w centrum miasta, a przy jed-
nej z ulic jest to aż 10 447 szt. roślin, 
w tym prawie 2 000 szt. krokusów. 
Rewitalizacji zostały również poddane 
dwa skwery, które zyskały nową zie-
leń i retencję wód. W ramach projektu 
prowadzone były liczne działania edu-
kacyjne: prelekcje, warsztaty, pikniki 

ekologiczne, konkursy szkolne i mię-
dzyszkolne czy liczne akcje „Kwiat za 
grat”, które polegały na wymianie elek-
trośmieci na sadzonki roślin. Z dzia-
łań edukacyjnych skorzystało około 
48 tys. osób. Projekt pn. „Inwestycje 
w zakresie zielono-niebieskiej infra-
struktury w Grodzisku Mazowieckim”, 

rozpoczął się 23.11.2021 r. i zakończy 
się 29.04.2024 r. Działania projektowe 
promowane były w postaci kampanii 
promocyjnych, konferencji, licznych 
publikacji i wywiadów w prasie i in-
ternecie oraz za pomocą projektowej 
strony internetowej zielony.grodzisk.
pl i profili społecznościowych. 

Biuletyn przygotowany i redagowany przez Urząd Miejski w Grodzisku Mazowieckim. Redakcja WPR nie ponosi odpowiedzialności za jego treść.

Urząd Miejski w Grodzisku Mazowieckim ul. T.Kościuszki 12 A, 05-825 Grodzisk Mazowiecki.
www.grodzisk.pl

Dobiega końca projekt pn. „Inwestycje w zakresie zielono-niebieskiej infrastruktury w Grodzisku Mazowieckim”, którego zwieńczeniem była 
konferencja zorganizowana w Hali Widowiskowo-Sportowej w Grodzisku Mazowieckim. Podczas wydarzenia zostały przedstawione liczne 

działania, zrealizowane w ramach projektu. 

Inwestycje w zakresie zielono-niebieskiej infrastruktury w Grodzisku Mazowieckim 

Projekt pn. „Inwestycje w zakresie zielono-niebieskiej infrastruktury w Grodzisku Mazo-
wieckim” korzysta z dofinansowania o wartości 4,5 mln otrzymanego od Islandii, Liechten-
steinu i Norwegii w ramach funduszy EOG. Celem programu jest łagodzenie zmian klimatu 
i adaptacja do ich skutków.
Projekt pn. „Inwestycje w zakresie zielono-niebieskiej infrastruktury w Grodzisku Mazowiec-
kim” dofinansowany ze środków Mechanizmu Finansowego EOG 2014-2021 w ramach pro-
gramu: „Środowisko, Energia i Zmiany klimatu” (Umowa nr MFEOG.07.03.0-07-0025/21-00).
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Pruszków potrzebuje kontynuacji 
dynamicznego i zrównoważonego rozwoju.  

Pruszków potrzebuje mojej drugiej 
kadencji

Prezydent Paweł Makuch wygrał I turę wyborów samorządowych.  
Warto oddać głos na Prezydenta Pawła Makucha?  

Rozmawiamy o dokonaniach minionej kadencji i wizji rozwoju miasta.
Redakcja: Panie Prezydencie, wy-
grał Pan I turę wyborów samo-
rządowych. Przed nami tura II.
Paweł Makuch: Pragnę podzię-
kować wszystkim, którzy oddali 
na mnie głos. Dziękuję za każde 
słowo wsparcia, miły gest i Pań-
stwa obecność podczas kam-
panii wyborczej. Przed nami  
II tura wyborów. Głęboko wierzę, 
że przedstawiona wizja rozwo-
ju Pruszkowa i ostanie pięć lat 
zmian, które w naszym Mieście 
zachodziły sprawią, że Mieszkań-
cy oddadzą na mnie swoje głosy, 
o co z tego miejsca serdecznie 
proszę, bo Pruszków zasługuje 
na dalszy dynamiczny i zrówno-
ważony rozwój.

Redakcja: Czym Pan Prezydent 
chce do siebie przekonać miesz- 
kańców?
PM: Swoją pracą i tym, jak zmie-
nia się nasze miasto. Pięć lat te-
mu mieszkańcy obdarzyli mnie 
zaufaniem. Uważam, że wyko-
rzystałem ten czas najlepiej, jak 
to możliwe. Pruszków dynamicz-
nie się rozwija, czego wszyscy do-
świadczamy za sprawą nowych 
dróg, przedszkoli, szkół, infra-
struktury technicznej, terenów 
zielonych i rekreacyjnych. Co-
dziennie korzystamy z nowych 
inwestycji, bezpłatnego trans-
portu miejskiego czy licznych 
wydarzeń kulturalnych, których 
oferta w minionych latach zna-
cząco wzrosła. Cieszę się, gdy 
mówicie, że w Pruszkowie spę-
dzacie czas wolny i dobrze się tu 
czujecie, bo przecież Pruszków to 
nasz dom i właśnie tak powinno 
być. Pragnę kontynuować pracę 
i realizować kolejne ważne inwe-
stycje i inicjatywy dla Pruszkowa 
i jego Mieszkańców.

Redakcja: Jakie?
PM: Pruszków zasługuje na dy-
namicznych rozwój w każdym 
obszarze. W najbliższej kaden-
cji planuję budowę nowego bu-
dynku Przedszkola Miejskiego 
nr 6 przy ul. Hubala i budowę 
Żłobka Miejskiego na Żbikowie 
w sąsiedztwie nowego budyn-
ku Przedszkola Miejskiego Nr 8. 
Wsłuchując się w głosy miesz-
kańców, na czym opieram swój 
plan, chciałbym położyć nacisk 
na rozwój infrastruktury sporto-
wej i rekreacyjnej. Istotnym ele-
mentem jest przebudowa terenu 
w Parku Mazowsze i kąpieliska. 
Chciałbym stworzyć tam miej-
sce i możliwość do aktywnego 
spędzania czasu wolnego. Ko-
lejnym zadaniem, które zostanie 

zrealizowane w mojej drugiej ka-
dencji będzie zagospodarowanie 
terenu przy Szpitalu na Wrzesi-
nie. Tam znajdzie się park zdro-
wia, gdzie dostępna będzie m.in. 
tężnia solankowa. W planach są 
również inwestycje w rozwój po-
tencjału Parku Żwirowisko. Na 
pozyskanych przez miasto tere-
nach powstanie m.in. tężnia, mia-
steczko ruchu rowerowego oraz 
dodatkowe, pięknie zagospoda-
rowane tereny zielone. Pragnę 
kontynuować działania związa-
ne z zagospodarowaniem tere-
nów przy ul. Dobrej – zgodnie 
z wynikiem przeprowadzonych 
wśród mieszkańców konsultacji. 
Kolejnym celem na nadchodzącą 
kadencję jest modernizacja tere-
nów sportowych przy miejskiej 
krytej pływalni „Kapry”. Ten teren 
ma potencjał i musimy go wyko-
rzystać na rzecz sportu i aktyw-
ności! Istotnym zadaniem, które 
chcę zrealizować jest również mo-
dernizacja obiektów sportowych 
przy ul. Bohaterów Warszawy 4. 
Nasze kluby muszą mieć dogod-
ne i komfortowe warunki do tre-
ningów i rozgrywania meczów. Ta 
sprawa jest bardzo ważna.

Redakcja: Wygląda imponująco. 
Stawia Pan na potrzeby miesz-
kańców. A jak wyglądają spra-
wy infrastrukturalne?
PM: W kończącej się kadencji 
wykonaliśmy ogromną pracę na 
rzecz budowy ul. Przytorowej. 
Pozyskaliśmy środki zewnętrz-
ne, przygotowaliśmy projekt, 
ogłosiliśmy przetarg. Będzie-
my realizować to ważne połą-
czenie. Ul. Przytorowa połączy 
ul. Sienkiewicza i ul. Solidarno-
ści. Dzięki tej inwestycji zostaną 
stworzone nowe możliwości ko-
munikacyjne w naszym mieście. 
Kolejna kwestia to budowa no-
wych miejsc parkingowych. Mo-
dernizacja i przebudowa boiska 
przy ul. Helenowskiej umożliwi 
wybudowanie w tej części na-
szego miasta, ogólnodostępnego 
dla Mieszkańców, parkingu pod-
ziemnego. Pruszków zasługuje na 
Plac Miejski. Może on powstać 
u zbiegu ulic Niecałej, Bolesława 
Prusa i Wojska Polskiego z po-
szanowaniem miejsca dawnej 
bożnicy i mykwy. W minionej ka-
dencji ten temat nie spotkał się 
z aprobatą radnych. Tę ideę za-
mierzam zrealizować w drugiej 
kadencji, aby stworzyć reprezen-
tatywną przestrzeń w naszym 
mieście. Doskonale zdaję sobie 
sprawę z problemów z ilością lo-
kali komunalnych w Pruszkowie. 

W kolejnej kadencji konieczne 
jest budowa nowych miesz- 
kań komunalnych. 

Redakcja: Infrastruktura, rekre-
acja, edukacja to tematy mocno 
wybrzmiały w Pańskim planie. 
Proszę powiedzieć jeszcze kilka 
słów o obszarze inicjatyw spo-
łecznych.
PM: W minionej kadencji uda-
ło mi się stworzyć wiele Klubów 
Seniora, które świetnie działają 
i cieszą się ogromnym zaintere-
sowaniem. W kolejnej kadencji 
chciałbym utworzyć Pruszkow-
skie Centrum Seniora. Mamy wie-
le miejsc do relaksu i rekreacji, 
w planach mam kolejne, również 
takie, które będzie dedykowane 
młodzieży. Moim celem jest za-
pewnienie miejsc spotkań mło-
dzieży, gdzie młodzi ludzie będą 
mogli budować relacje, integro-
wać się. W następnej kadencji chcę 
stworzyć takie miejsce na tere-
nie Osiedla Staszica. Cały czas 
chcę rozwijać Budżet Obywatel-
ski, aby mieszkańcy mieli wpływ 
na kształtowanie otaczającej ich 
przestrzeni. Ważnym tematem 
jest też kultura i tu pojawia się 
Pałacyk Teichfelda. Rozmowy już 
trwają, a ja dołożę wszelkich sta-
rań, aby ten wspaniały budynek 
w przyszłości służył Mieszkańcom 
i był miejscem spotkań artystycz-
nych, kulturalnych i społecznych.

Redakcja: Znamy Pański plan 
wyborczy na kolejną kadencję, 
a jak oceni Pan tę mijającą?
PM: Ciężko mi oceniać samego 
siebie, ale mijające pięć lat to dy-
namiczny, zrównoważony rozwój 
naszego miasta, o którym roz-
mawiam z Mieszkańcami i dla-
tego z perspektywy tych rozmów 
mogę ocenić miniony czas. Nikt 
z mieszkańców Pruszkowa nie 
wyobraża sobie już dzisiaj nasze-
go Miasta bez darmowej komuni-
kacji miejskiej, bez bezpiecznych 
i nowoczesnych placów zabaw, 
bez nowych dróg, przedszkoli, 
szkół, bez kładki nad torami PKP, 
bez tężni solankowych, bez no-
wych skwerów, bez ścieżki nad 
Utratą. Wymieniać można długo. 
Dbanie o rozwój naszego miasta 
to kierunek, w którym powinni-
śmy iść.  Pruszków zasługuje na 
to, co najlepsze. Pruszków za-
sługuje na dynamiczny rozwój 
w każdym obszarze. Pruszków 
potrzebuje mojej drugiej kadencji.

Redakcja: Serdecznie dziękuje-
my za rozmowę.
PM: Dziękuję. 
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Wiosna w Brwinowie
Brwinowski park i ogród 
botaniczny oferują wiele 
możliwości ciekawego 
spędzenia czasu nie tylko dla 
najmłodszych. 

W iosną park miejski budzi 
się do życia. Odwiedzający 
mogą podziwiać rozkwi-
tające rośliny, poćwiczyć 

w strefie work-out lub siłowni plenero-
wej. Chwilę wytchnienia zapewni obser-
wacja pływających po zrewitalizowanym 

stawie kaczek. Oprócz atrakcji dla doro-
słych na terenie parku znajdują się plu-
skowisko oraz dwa place zabaw, z których 
bardzo chętnie korzystają najmłodsi. Na 
skraju parku umieszczony został wy-
bieg dla psów, który zapewnia im bez-
pieczeństwo podczas zabawy. 

Dzieci wraz z rodzicami mogą podzi-
wiać w ogrodzie botanicznym różne ga-
tunki roślin, a na tablicach edukacyjnych 
– obejrzeć, jak kwiaty i drzewa wyglądają 
w poszczególnych fazach wzrostu i w róż-
nych porach roku. Najmłodsi znajdą tutaj 
plac zabaw, a także skorzystają z atrakcji 
strefy rekreacyjnej. W tym niezwykłym 

miejscu zwiedzający mają nie tylko możli-
wość podziwiania flory, lecz także i fauny. 
W kwietniu ogród jest czynny od ponie-
działku do niedzieli w godzinach 9–18, od 
maja do końca października – do godz. 20. 

W tym roku po raz pierwszy urucho-
miona została również tężnia, która znaj-
duje się w bliskim sąsiedztwie ogrodu. 
Na umieszczonych wokół ławkach od-
wiedzający mogą odpocząć po spacerze 
oraz skorzystać z inhalacji solankowych. 

Wyniki wyborów
W gminie Brwinów 
wybory samorządowe 
rozstrzygnęły się 
w pierwszej turze. 

M ieszkańcy po raz 
czwarty na stano-
wisko burmistrza 
wybrali Arkadiusza 

Kosińskiego. Zmiany zaszły za to 
w składzie Rady Miejskiej. Do gro-
na 21 radnych mieszkańcy w swo-
ich okręgach wybrali następujące 
osoby: Okręg wyborczy nr 1 – Ka-
tarzyna Górska, Kacper Kozłowski, 
Adrianna Olczak, Marek Winiar-
ski, Maciej Żukowski; Okręg wy-
borczy nr 2 – Barbara Koralewska, 

Zbigniew Kurządkowski, Natalia 
Niewiadomska-Pasieka, Marek 
Rosiński, Magdalena Szymczukie-
wicz, Agata Tymińska; Okręg wy-
borczy nr 3 – Marta Bartos, Anna 
Kühn, Marta Obara-Michlewska, 
Sławomir Rakowiecki, Kamil Wój-
cik; Okręg wyborczy nr 4 – Adam 
Adamczyk, Hanna Jankowska, Ar-
kadiusz Kosiński (zastąpi go Grze-
gorz Mieszała), Karolina Krupa, 
Roman Wachnik. Głosy rozłożyły 
się pomiędzy cztery komitety –
KWW Arkadiusza Kosińskiego „Do-
bro Wspólne” zdobył 10 mandatów, 
KW Koalicji Obywatelskiej – 6, KW 
Prawa i Sprawiedliwości zdobył 4 
mandaty, a KWW Adama Adamczy-
ka „Halo, Mieszkańcy” – 1. 

Powiat Grodziski ul. Daleka 11 A, Grodzisk Mazowiecki 
www.powiat-grodziski.pl

Biuletyn przygotowywany i redagowany przez Starostwo Powiatu Grodziskiego. Redakcja WPR nie ponosi odpowiedzialności za jego treść.

Piecza zastępcza w Powiecie Grodziskim
Na sesji w dniu 28 marca 2024 r. Rada Powiatu Gro-
dziskiego przyjęła Powiatowy Program Rozwoju 
Pieczy Zastępczej w Powiecie Grodziskim na la-
ta 2024–2026. Przewiduje on przede wszystkim 
rozwój rodzinnych form pieczy zastępczej, tak by 
zapewnić każdemu dziecku prawo do stabilnego, 
trwałego i rodzinnego środowiska wychowawczego. 
Do głównych zadań powiatu w tym zakresie należy 
tworzenie warunków do powstawania i działania 
rodzin zastępczych, rodzinnych domów dziecka 
i rodzin pomocowych, ograniczanie liczby dzieci 
w instytucjonalnej pieczy zastępczej oraz wspie-
ranie usamodzielniających się wychowanków.

Organizowanie pieczy zastępczej jest zadaniem 
powiatu. Może przybierać formę rodzinną lub insty-
tucjonalną. Jest sprawowana w przypadku niemoż-
ności zapewnienia opieki i wychowania dzieciom 
przez ich rodziców. Warto jednak nadmienić, że 
piecza nie ma być rozwiązaniem ostatecznym, lecz 
tymczasowym, a priorytetem powinno być wycho-
wanie dziecka w rodzinie – biologicznej bądź, jeśli 
to niemożliwe, adopcyjnej.

Organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej 
w Powiecie Grodziskim jest Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Grodzisku Mazowieckim 
(PCPR), będące jedną z jednostek organizacyj-
nych Powiatu. Zgodnie z danymi PCPR, w 2023 r.
w Powiecie Grodziskim w rodzinnych formach pie-
czy zastępczej przebywało 144 dzieci – najwięcej 
w rodzinach spokrewnionych, w których opiekę 
nad dzieckiem sprawują jego dziadkowie, pra-
dziadkowie lub rodzeństwo. Najczęstszym powo-
dem umieszczenia dzieci w rodzinach zastępczych 
są uzależnienia rodziców oraz bezradność w spra-
wach opiekuńczo-wychowawczych.

Jednym z zadań własnych powiatu jest także 
prowadzenie placówek opiekuńczo-wychowaw-
czych – jednej z form pieczy instytucjonalnej. 
Od 2018 roku na zlecenie Powiatu Grodziskiego 
Stowarzyszenie dla Dzieci i Młodzieży „Inspiracja” 
prowadzi w Wolce Grodziskiej tego typu placówkę, 
przeznaczoną dla 14 dzieci powyżej 10. roku życia. 

Także i osoby pełnoletnie opuszczające pieczę za-
stępczą mają zapewnione wsparcie. Wychowankowie 

rodzin zastępczych i placówek opiekuńczo-wy-
chowawczych mogą liczyć na jednorazową pomoc 
pieniężną m.in. na kontynuowanie nauki czy usa-
modzielnienie. Mogą także skorzystać ze wsparcia 
w uzyskaniu odpowiednich warunków mieszka-
niowych (w tym mieszkania chronionego, przygo-
towującego do samodzielnego życia) i zatrudnienia, 
mają również zapewnioną pomoc prawną i psycho-
logiczną. Osoba usamodzielniana może korzystać 
z tego rodzaju wsparcia do ukończenia 25. roku życia.

Realizacja zadań z zakresu pieczy zastępczej 
jest finansowana z budżetu Powiatu Grodzi-
skiego. W 2023 r. na ten cel przeznaczono ponad 
6,5 mln zł, natomiast w budżecie na 2024 r. kwo-
ta planowanych wydatków przekroczyła 8 mln zł.

Powiat Grodziski nieustannie podejmuje działania 
na rzecz rozwoju pieczy zastępczej z uwzględnie-
niem swoich realnych możliwości, tak by wszystkie 
dzieci pozbawione opieki rodziców mogły otrzy-
mać odpowiednie wsparcie. Obecnie na terenie 
naszego Powiatu piecza zastępcza zorganizowa-
na jest zarówno w formie rodzinnej, jak i instytu-
cjonalnej. Taki system pozwala odpowiedzieć na 
potrzeby dzieci oraz umożliwia zapewnienie im 
opieki i wychowania.

Wszystkie osoby, które chciałyby dowiedzieć 
się więcej na temat rodzicielstwa zastępczego za-
chęcamy do kontaktu z Powiatowym Centrum
Pomocy Rodzinie w Grodzisku Mazowieckim, adres:
ul. Żydowska 19, telefon: (22) 724-15-70, 734 43 10, 
strona internetowa: www.pcprgrodzisk.pl.

Starostwo Powiatu Grodziskiego

Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
w Wólce Grodziskiej
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OGŁOSZENIA CENY NETTO  
OGŁOSZEŃ  
ZA SŁOWO: 

2 zł ....... ogłoszenie zwykłe
3 zł ....... ogłoszenie pogrubione
4 zł ....... ogłoszenie w ramce 881 918 888, reklama@wprmedia.plZAMÓW: 

DAM PRACĘ

STRZYŻENIE FADE
GOLENIE KRÓLEWSKIE
KOLORYZACJA COVER

ODSIWIANIE
WOSKOWANIE

STRZYŻENIE
KOLORYZACJA 

UPIĘCIA
LASHES & NAILS

MEDYCYNA ESTETYCZNA

ul. Radnych 10, 05-800 Pruszków tel. 539 96 96 46

• Osoby do obsługi bistro  
w salonie samochodowym  
na Skoroszach 663-022-397 

• Poszukujemy kierowców  
do pracy kat B,  
zarobki 2500-5000 pln, 
CV kontakt@fairplaytaxi.pl  
lub pod numerem 
502 685 598 

• Praca dla Panów i Pań  
przy sprzątaniu magazynu  
w Parzniewie.  
Praca w godzinach 6-10  
tel. 504204700 

• ZATRUDNIE MECHANIKA 
PRUSZKÓW, 505786220 
 

NIERUCHOMOSCI –
SPRZEDAM

Działka rolna 1ha Holendry 
Baranowskie bezpośrednio  
tel. 668566576 

Mieszkania Pruszków,  
60-100 mkw., ceny już  
od 5 500 zł/mkw.,  
tel.: (22) 729-03-13 

• Sprzedam działki budowlane, 
Osowiec, bezpośrednio przy lesie  
z mediami, tel.: 510-521-952  
 

Metrohouse 
oddział Brwinów 
ul. Akacjowa 
1A poszukuje 
kandydatów 
na agentów 
nieruchomości  
z doświadczeniem 
lub bez.

Osoby 
zainteresowane 
zapraszamy  
do przesyłania  
CV na adres:  
brwinow@
metrohouse.pl

NIERUCHOMOSCI – 
DO WYNAJĘCIA

• Wydzierżawię pod usługi plac  
1000 m2, Nadarzyn, 696-023-878

• Do wynajęcia dwa lokale  
w Pruszkowie 60 i 115 m2  
pod handel lub usługi  
tel. 601612930

KUPIĘ/SPRZEDAM

• Kupię starocie antyki militaria 
biżuterię wszelkiego rodzaju  
501 702 604 

USŁUGI

• WYMIANA OPON,  
795-569-659 

• Zakładanie żaluzji, rolet, 
moskitier. Duży wybór 
asortymentu. Przystępne ceny. 
502-723-055 

• Żaluzje, rolety, moskitiery, 
verticale, pranie verticali, 9-20,  
501-175-813 

PRZEPROWADZKI  
I TRANSPORT BUS IVECO  
Tel. 668 566 576  
biuro@wprmedia.pl 

INNE

• Pan szuka pokoju, tel. 797 767 330. 

MIEJSCE  
NA TWOJĄ
REKLAMĘ

WWW.WPR24.PL

MIEJSCE NA TWOJĄ
REKLAMĘ

WWW.WPR24.PL

PRUSZKÓW
Policjanci z prusz-
kowskiej komendy 
zatrzymali 28-latka, 
który posiadał przy 
sobie bisko 300 gra-
mów metamfetami-
ny. Sąd zastosował 
wobec niego  
środek zapobiegaw-
czy w postaci  
tymczasowego 
aresztowania.

D yżurny policji skie-
rował policjantów 
z pruszkowskiej pa-
trolówki na stację pa-

liw na terenie gminy Brwinów. 
Na miejscu jeden z pracowni-
ków stacji poinformował funk-
cjonariuszy, ze jeden z klientów 
dziwnie się zachowuje.

Wskazany 28- letni męż-
czyzna faktycznie wypowia-
dał słowa w sposób bełkotliwy 

i niezrozumiały, ale również 
miał zachwianą równowagę cia-
ła. Nie było jednak od niego czuć 
alkoholu i zaprzeczał, aby przyj-
mował jakiekolwiek leki.

W trakcie policyjnych czyn-
ności funkcjonariusze odkryli 
w plecaku mężczyzny skarpetkę, 
a w niej worek foliowy zaklejo-
ny taśmą izolacyjną. Wewnątrz 
paczki znajdowała się biała sub-
stancja, która po wykonaniu ba-
dania narkotesterem okazała 

Pojechał na stację benzynową, 
został zatrzymany REGION

Kolejny finał WOŚP za 
nami. Kolejny rekord 
zdobyty! Podczas 
podsumowania „Let-
niej Zadymy w Środku 
Zimy” Jurek Owsiak 
ogłosił, że w tym roku 
WOŚP zebrał blisko 
282 mln zł!

Na finałowe konto, dzięki 
wolontariuszom, oso-
bom działającym w Szta- 
bach i darczyńcom, 

wpłynęło aż 281 879 118,07 złotych! 
Jest to kwota o 106 452 305 złotych 
większa od wyniku deklarowa-
nego oraz o 38 619 730,80 złotych 
większa od ostatecznego wyniku 
31. Finału!

Po podsumowaniu działań  
Fundacji WOŚP i Sztabów podczas 
32. Finału, Jurek Owsiak ogłosił 
wynik ostateczny zbiórki, a jest 
to 281 879 118,07 PLN, czyli blisko 
39 milionów więcej niż przed ro-
kiem! Na wynik ostateczny składa-
ją się: wpłaty do puszek - 157 389 
843,20 PLN (55,84% kwoty), kanały 

elektroniczne - 123 569 803,10 PLN 
(43,84% kwoty) oraz dary rzeczo-
we - 919 471,77 PLN (0,33% kwoty).

eSkarbonki, czyli internetowe 
„puszki” kolejny raz okazały się 
jednymi z najpopularniejszych 
metod wspierania celu Finału 
WOŚP. Wolontariusze założyli 
aż 26 773 eSkarbonki, do których 
dorzuciło się 311 272 pomagają-
cych. – Wspólnie w ten sposób 
zebraliśmy aż 21 695 947 złotych! 
Kolejną popularną metodą wspie-
rania Letniej Zadymy w Środku  
Zimy były orkiestrowe aukcje Alle- 
gro, których wystawiono w sumie  
278 241, zbierając w ten sposób  
36 452 340,98 złotych. Kultowa już 

WOŚP ponownie z rekordem!
Licytacja Najbardziej Hojnych 
Darczyńców, w której do zdoby-
cia były Złote Serduszka i Złote 
Karty Telefoniczne, przyniosła  
7,9 miliona złotych. To o pół mi-
liona więcej niż rok temu! – pod- 
kreślają przedstawiciele WOŚ

Co ciekawe w pomoc zaanga-
żowali się także osadzeni, wysta-
wiając swoją sztukę na aukcje oraz 
wpłacając pieniądze na specjalne 
konto bankowe, które zostało uru-
chomione przez Fundację WOŚP 
we współpracy z Ministerstwem 
Sprawiedliwości i Służbą Więzien-
ną. Łączne wsparcie celu 32. Fina-
łu od osób pozbawionych wolności 
wyniosło aż 63 485,30 złotych!  AZ 

się metamfetaminą, a jej  waga 
wynosiła blisko 300 gramów.

Zatrzymany usłyszał już zarzut 
posiadania znacznej ilości narko-
tyków, a sąd na wniosek Proku-
ratora Rejonowego w Pruszkowie 
zastosował tymczasowe aresz-
towanie na okres 2 miesięcy.

Za popełnione przestępstwo 
grozi mu kara do 10 lat pozba-
wienia wolności. Śledztwo w tej 
sprawie nadzoruje Prokuratura 
Rejonowa w Pruszkowie.  AZ


